

BIOGRAPHIE FR

Créateur et chercheur, Michel Godard suscite, retrouve et tisse les liens entre les siècles et les cultures musicales. Bien sûr à travers la pratique de l'improvisation et ses codes, mais aussi grâce aux rencontres diversifiées avec des musiciens de tous horizons.

Tubiste classique avant de devenir le tubiste incontournable des ensembles de jazz européens, il retrouve un instrument complètement oublié, qu'il enseigne au CNSM, qui se trouve être l'ancêtre du tuba : le serpent. Ses recherches sur l'instrument (menées en étroite collaboration avec le facteur suisse Stefan Berger) l'amènent à intégrer cet instrument renaissance à ses compositions, et à l'ensemble baroque.

Aujourd'hui, sa création est cette alchimie formée des métaux précieux que sont les différentes cultures musicales qui l'habitent. Michel Godard partage une musique hors temps; musicien multidimensionnel, il ouvre des perspectives aux nouvelles générations de chercheurs et créateurs. "

Collaborations :

Dans le monde de la musique classique, Michel Godard à joué et enregistré avec L'Orchestre Philharmonique de Radio France, l'Orchestre National de France, l'ensemble "musique vivante", "la fenice", "XVIII-21 Musique des lumières". Il était membre du "Arban chamber brass" (tournées au Japon, U.S.A., Africa) et interprète du répertoire solo pour tuba. Tout naturellement, après de telles expériences, il a donné des master-classes dans le monde entier, et il sera découvert par le monde du jazz européen. Depuis, Michel Godard s'engage dans des aventures musicales avec des artistes comme Rabih Abou-Khalil, Christof Lauer, Luciano Biondini, Linda Bsiri, Michel Portal, Louis Sclavis, Henry Texier, Enrico Rava, Michael Riessler, Kenny Wheeler, Ray Anderson, Sylvie Courvoisier, Klaus König, Simon Nabatov, Wolfgang Puschnig, Linda Sharrock, Pierre Favre, Misha Mengelberg, Gianluigi Trovesi, Maria Pia De Vito, Pino Minafra, Willem Breuker, Herbert Joos, Dave Barger, Alim Qasimov et beaucoup d'autres...

Discographie :

49 Cd's : <https://www.discogs.com/fr/artist/341297-Michel-Godard>

BIOGRAPHY ENG

« Creator as well as seeker, Michel Godard arouses, finds and ties links between the centuries and musical cultures. Throughout improvisation and its codes but also thanks to varied encounters with musicians from all backgrounds.

Classical tuba player before becoming an unmissable European jazzman reference, he revisits a forgotten instrument, that he also teaches at CNSM (Conservatoire de Paris), the ancestor of the tuba called : the serpent. His investigation (ran in close collaboration with Swiss postman Stefan Berger) has led him to incorporate that re-emerging instrument into his compositions and into the baroque movement.

Today, his creation is an alchemy shaped with the precious metals that represent all the different musical cultures that obsess him. Michel Godard shares a timeless music; multidimensional musician, he opens possibilities for the new generations of prospectors and creators.”

Collaborations :

On the classical side, Michel Godard played since 1988 with the Radio-France Philharmonic Orchestra, the French National Orchestra, the Ensemble Musique Vivante, , the ancient music Ensemble La Venice and "XVIII-21Musique de Lumieres". He was also a member of the "Arban Chamber Brass" quintet (notably touring Japan, the U.S., Africa) and interprets works from the solo repertory, too. Little wonder that, with recourse to such a fund of experience, he gives international master classes, and has been discovered by European jazz as well as by the avant garde. On the jazz side he was a member of the French Orchestre National de Jazz from 1989 to 1991 . Since then all over Western and Souther Europe Michel Godard has been involved in numerous creative projects with Michel Portal, Louis Sclavis, Henry Texier, Enrico Rava, Michael Riessler, Kenny Wheeler, Ray Anderson, Rabih Abou-Khalil, Sylvie Courvoisier, Klaus König, Simon Nabatov, Wolfgang Puschnig, Linda Sharrock, Pierre Favre, Misha Mengelberg, Linda Bsiri, Gianluigi Trovesi, Christof Lauer, Maria Pia De Vito, Pino Minafra, Luciano Biondini, Willem Breuker, Herbert Joos, Dave Bargeron, Alim Qasimov and many more.

Discography :

49 Cd's : <https://www.discogs.com/fr/artist/341297-Michel-Godard>